
P R O T O K Ó Ł   Nr XLVIII/17 
 
z sesji Rady Miejskiej w Dukli, odbytej w dniu 20 grudnia 2017 r. o godz.12.00 w sali 
konferencyjnej Urzędu Miejskiego w Dukli. 
 
  W sesji udział wzięli następujący radni: Jan Dembiczak, Andrzej Dziedzic, 
Zenon Leńczyk, Władysław Boczar , Krzysztof Woźniak, Halina Pietruś , Tomasz Węgrzyn, 
Andrzej Kędra, Ewa Przystasz, Mariusz Folcik, Jan Marszał, Adam Faustus, Zbigniew Głód, 
Bohdan Gocz i Teresa Belcik. 
 Ponadto w sesji udział wzięli: Burmistrz – Andrzej Bytnar, Zastępca Burmistrza – 
Elżbieta Wróbel,  Sekretarz Gminy – Halina Cycak, Skarbnik Gminy – Jolanta Bik, sołtysi i 
kierownicy jednostek organizacyjnych. Listy obecności stanowią załącznik do protokołu. 
 
Ad.1 
 Przewodniczący Rady Miejskiej A. Dziedzic otworzył sesję, powitał wszystkich 
zebranych i stwierdził prawomocność obrad. Na sekretarza obrad powołał radnego Jana 
Dembiczaka. 
 T.Belcik – przewodnicząca Komisji Kultury, Oświaty, Zdrowia i Spraw 
Obywatelskich wnioskowała o wprowadzenie w punkcie 6 dwóch dodatkowych projektów 
uchwał w sprawach: zatwierdzenia planu pracy Komisji Rozwoju Gospodarczego i 
Środowiska Rady Miejskiej w Dukli na 2018 rok oraz uchwalenia planu pracy Rady 
Miejskiej w Dukli na 2018 rok.  
Innych wniosków nie było. Przewodniczący Rady A.Dziedzic poddał pod głosowanie 
zgłoszone wnioski. Przyjęto je jednomyślnie w oddzielnych głosowaniach (głosowało 12 
radnych).   
Uzupełniony porządek obrad o przegłosowane wnioski przedstawia się następująco: 
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przyjęcie protokołu z XLVII sesji Rady Miejskiej w Dukli. 
3. Informacja Burmistrza z działalności międzysesyjnej. 
4. Informacja z realizacji uchwał Rady Miejskiej w Dukli. 
5. Zapytania i wolne wnioski. 
6. Podjęcie uchwał w sprawach: 

a) zmiany uchwały własnej dotyczącej ustalenia dopłaty do wybranych taryfowych grup 
odbiorców usług wodociągowo-kanalizacyjnych (druk nr 322), 

b) zmian w uchwale budżetowej Gminy Dukla na rok 2017 (druk nr 323), 
c) uchwały budżetowej Gminy Dukla na rok 2018 (druk nr 324), 
d) Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Dukla na lata 2018-2027 (druk nr 325),  
e) wyrażenia zgody na zaciągnięcie zobowiązania na realizację zadania pn. Wykonanie 

dokumentacji projektowej dla zadania „Remont mostu przez rzekę Jasiołka w miejscowości 
Nowa Wieś, w ciągu drogi gminnej Nr 114531R z przywróceniem pierwotnej nośności obiektu 
30 T” (druk nr 326), 

f) wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia międzygminnego pomiędzy Gminą Dukla i Gminą 
Miasto Krosno w przedmiocie wspólnej realizacji inwestycji budowy kolektora tłocznego na 
terenie Gminy Dukla i Gminy Miejsce Piastowe (druk nr 327), 

g) określenia wzoru formularzy deklaracji na podatek leśny, rolny i od nieruchomości dla 
Krajowego Ośrodka Wsparcia Rolnictwa (druk nr 328), 

h) uchwalenia zmian Statutu Gminy Dukla (druk nr 329), 
i) zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Dukli na 2018 rok (druk 

nr 330), 
j) zatwierdzenia planu pracy Komisji Kultury, Oświaty, Zdrowia i Spraw Obywatelskich   

          Rady  Miejskiej w Dukli na 2018 rok (druk nr 331), 



k) zatwierdzenia planu pracy Komisji Budżetu i Finansów Rady Miejskiej w Dukli na 2018 

rok (druk nr 332), 
l) zatwierdzenia planu pracy Komisji Rozwoju Gospodarczego i Środowiska Rady Miejskiej w 

Dukli na 2018 rok (druk nr 333), 
m) uchwalenia planu pracy Rady Miejskiej w Dukli na 2018 rok (druk nr 334). 

7. Odpowiedzi na zapytania i wnioski. 
8. Oświadczenia i informacje. 
9. Zamknięcie sesji. 

 
Ad.2 
 Protokół z XLVII sesji Rady Miejskiej Przewodniczący Rady A.Dziedzic poddał pod 
głosowanie. Przyjęto go jednomyślnie (głosowało 14 radnych). 
 
Ad.3 
 Informację z działalności międzysesyjnej przedstawił Burmistrz A. Bytnar. Informował o: 
- podpisaniu w Wojewódzkim Urzędzie Pracy w Rzeszowie wspólnie ze Skarbnikiem J. Bik umowy  
  dotyczącej Klubu Seniora w Dukli, 
- Konwencie Wójtów i Burmistrzów tematem którego było sprawa odpadów komunalnych – 

przetargu na odbiór odpadów komunalnych. Informował, że dzisiaj została podpisana umowa z 
firmą, która będzie odbierać odpady z terenu Gminy Dukla. Ponadto poruszano temat plebiscytu 
na najlepszego sportowca, działacza i trenera, 

- spotkaniu z Dyrektorem ZS Nr 2 w Dukli J. Drajewiczem,  
- spotkaniu z radnym B.Goczem w sprawach gminnych, 
- spotkaniu z radnym J. Dembiczakiem w sprawie funduszu sołeckiego, 
- sesji Rady Miejskiej, 
- przyjęciu delegacji Ministerstwa Spraw Wewnętrznych ze Słowacji i otrzymaniu odznaczenia za 

współpracę w zakresie Cmentarza Wojennego w Dukli, 
- podpisaniu umowy na przedszkole w Wojewódzkim Urzędzie Pracy w Rzeszowie, 
- spotkaniu z radnym Z. Leńczykiem, 
- przyjmowaniu stron, 
- podpisywaniu umów u notariusza, 
- spotkaniu z Prezesem GKiM sp o z o.o. w Dukli w sprawie planu pracy na 2018 rok, 
- spotkaniu z dyrektorami szkół realizującymi projekty w szkołach, 
- wspólnym posiedzeniu komisji Rady Miejskiej, 
- przyjmowaniu stron, 
- spotkaniu z radnym i sołtysem Teodorówki W. Boczarem, 
- spotkaniu z Prezydentem Miasta Krosna w sprawie kolektora odprowadzającego ścieki do Krosna, 
- spotkaniu z Dyrektorem MOSiR w Dukli M. Szopą i Dyrektorem i Karpackiego Wyścigu 

Kurierów w kolarstwie szosowym w temacie wyścigu, który przebiegałby przez teren gminy i 
jeden z etapów mógłby rozpoczynać się w Dukli 

- spotkaniu w PGE Krosno w sprawie uzgodnienia dotyczącego przebiegu kolektora sanitarnego 
projekcie kablowania i oświetlenia pomnika w Dukli, 

- przyjmowaniu stron, 
- spotkaniu z przedstawicielami Spółki Wodnej w Cergowej na temat dalszej współpracy, 
- przyjmowaniu stron, 
- spotkaniu z Dyrektorem MOPS w Dukli na temat usług opiekuńczych 75+ , 
- spotkaniu z radnym K. Woźniakiem, 
- spotkaniu z projektantem J. Boroniem, 
- posiedzeniu Komisji Budżetu i Finansów, 
- finale Szlachetnej Paczki, 
- obchodach „Barbórki”w  PPMD Oddział Lipowica, 
- wyjeździe w teren po silnych wiatrach: szkoła w Tylawie, szkoła w Łękach Dukielskich i szkoła 

w Wietrznie, gdzie nie było kilka dni prądu, 
- spotkaniu z Konserwatorem Zabytków w sprawie komory celnej, 
- przyjmowaniu stron, 



- objeździe szkół, 
- spotkaniu z Przewodniczącym Rady A. Dziedzicem w sprawie sesji i posiedzenia komisji, 
- zebraniu mieszkańców Dukli w sprawie przyłączenia Nadola do Dukli, 
- spotkaniu z zarządem Spółki Wodnej w Iwli na temat utrzymania funkcjonowania spółki, 
- przyjmowaniu stron, 
- zebraniu mieszkańców Nadola w sprawie przyłączenia Nadola do Dukli, 
- przyjmowaniu stron, 
- spotkaniu z koordynatorem projektu „Klub Seniora” , 
- premierze filmu „ Jako w niebie tak i w Komańczy”, w powstaniu którego gmina Dukla 

uczestniczyła, 
- spotkaniu wigilijnym w Mszanie, 
- koncercie bożonarodzeniowym w Dukli, 
- przyjmowaniu stron, 
- wspólnym posiedzeniu komisji. 
 
Ad.4  
 Informację z realizacji uchwał podjętych na XLVII sesji Rady Miejskiej przedstawiła 
Sekretarz H. Cycak. Informacja stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad.5 
 J. Marszał przypominał, że parę lat temu radny J. Dembiczak zgłaszał problem mocno 
zaśmieconego dukielskiego parku, ale nie stanowi to zagrożenia. Zagrożenie stwarzają drzewa w 
parku, a ostatnio drzewo było przyczyną wypadku śmiertelnego. W związku z tym apelował do 
Burmistrza  o nawiązanie kontaktu z zarządcą drogi i właścicielem parku, aby zapobiegli kolejnym 
nieszczęściom, które mogą się zdarzyć w związku z rosnącymi blisko drogi starymi drzewami. 
 B.Gocz mając na uwadze fakt przeznaczenia środków funduszu sołeckiego w Zyndranowej na 
oświetlenie uliczne pytał w imieniu mieszkańców, kiedy zaświeci choć 1 lampa i ile trzeba jeszcze 
pieniędzy, żeby to oświetlenie zafunkcjonowało.  
 B. Płóciennik poruszył następujące tematy: 
- mostu i drogi, gdzie z chwilą rozpoczęcia budowy mostu była euforia, a teraz mieszkańcy  
  przychodzą i zastanawiają się, po co taki wielki most, skoro w Zawadce Rymanowskiej są 2    
  mosty o nośności 15 ton i kto będzie jeździł tym mostem o tak dużej nośności. Sugerują, że  
  w ramach środków poniesionych na most lepiej byłoby wyremontować odcinek drogi. Dodał  
  również, że dotarła do niego informacja od budowniczych mostu, że w Tylawie nie będzie zjazdu  
  z drogi ekspresowej , tylko przez ten most będzie zjazd z drogi ekspresowej S19 do Lubatowej.  
  Prosił o informację w tym zakresie, 
- możliwość budowania budynków mieszkalnych w Zawadce Rymanowskiej, skoro budowany most  
  znajduje się w terenie zalewowym, 
- trudności w tworzeniu zespołów ludowych na najniższym szczeblu. Jako przykład podał zespół  
 „Tereściacy” z Zawadki Rymanowskiej i Mszany, który we własnym zakresie, z własnych pieniędzy  
  zakupił stroje, instrumenty. By zespół „Tereściacy” istniał, włożono kwotę 20.000 zł. Informował,  
  że ostatnio został zniszczony mikrofon za 400 zł i zespołu nie stać na zakup nowego. Bez pomocy  
  gminy nie ma szans coś robić na wsi. Prosił,  by  Komisja Kultury, Oświaty, Zdrowia i Spraw  
  Obywatelskich uwzględniła działania tych wiosek, które próbują coś robić i podjęła próby  
  dofinansowania. Sugerował, że na wsi też można tworzyć ośrodki kultury, tak jak i w mieście. 
 
Ad.6 
 Następnie przystąpiono do podejmowania uchwał.  
 P. Świder – Naczelnik Wydziału Gospodarczego nawiązując do projektu uchwały w sprawie 
zmiany uchwały własnej dotyczącej ustalenia dopłaty do wybranych taryfowych grup odbiorców 
usług wodociągowo-kanalizacyjnych informował, że zabrakło 1.000 zł na dopłaty do wody i 7.000 
zł na dopłaty do ścieków. Tłumaczył, że wynika to z bieżącego zużycia tych mediów i gmina 
zmuszona jest do zwiększenia tych wydatków. 
 J. Dembiczak informował, że Komisja Budżetu i Finansów pozytywnie zaopiniowała 
przedłożony projekt uchwały.  



Pytań nie było. Przewodniczący Rady A.Dziedzic poddał pod glosowanie projekt  
 

U C H W A Ł Y   Nr XLVIII/313/17 
Rady Miejskiej w  D u k l i 

z dnia 20 grudnia 2017 roku 
 

w sprawie zmiany uchwały własnej dotyczącej ustalenia dopłaty do wybranych taryfowych 
grup odbiorców usług wodociągowo-kanalizacyjnych. 
 
Uchwałę podjęto jednomyślnie (głosowało 15 radnych). 

 Następnie Skarbnik J. Bik przedstawiła uzasadnienie do projektu uchwały w sprawie zmian 
w uchwale budżetowej Gminy Dukla na 2017 rok. Informowała, że zmiany dotyczą planu 
wydatków:  
1. dział 400 – zwiększenie środków na dopłaty do 1 m 3 wody  
2. dział 700 - niewykorzystane środki związane z zakupem nieruchomości  
3. dział 801 – oszczędności w ramach wydatków przedszkola w związku z przystąpieniem 
do realizacji projektu w ramach RPO WP pn. „Utworzenie nowych miejsc wychowania 
przedszkolnego w Przedszkolu Gminnym w Dukli” i refundacją wynagrodzeń  
4. dział 900 - zwiększenie środków na dopłaty do 1 m 3 ścieków oraz na wydatki 
inwestycyjne w zakresie oświetlenia drogowego  
5. dział 921 – zabezpieczenie środków na zakupy bieżące w domach ludowych. 
Źródłem pokrycia są oszczędności powstałe na funkcjonowaniu przedszkola, na które gmina 
Dukla otrzymała dofinansowanie w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego, a tym 
samym zostały zwolnione środki z budżetu gminy. 
  J. Dembiczak informował, że Komisja Budżetu i Finansów pozytywnie zaopiniowała 
przedłożony projekt uchwały.  
Pytań nie było. Przewodniczący Rady A.Dziedzic poddał pod głosowanie projekt  
 

U C H W A Ł Y   Nr XLVIII/314/17 
Rady Miejskiej w  D u k l i 

z dnia 20 grudnia 2017 roku 
 

w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy Dukla na 2017 rok. 
 
Uchwałę podjęto jednomyślnie  (głosowało 14 radnych).  

 Następnie Burmistrz A. Bytnar przedstawił uzasadnienie do projektu uchwały w 
sprawie uchwały budżetowej Gminy Dukla na 2018 rok. Informował, że projekt uchwały 
budżetowej na 2018 rok zakłada dochody ogółem w kwocie 59.374.023,69 zł, w tym 
dochody bieżące 59.049.399,69 zł i dochody majątkowe 324.624,00 zł.  
Zaplanowano wydatki ogółem w kwocie 62.774.023,69 zł, z tego wydatki bieżące 
58.029.658,60 zł oraz wydatki majątkowe 4.744.365,09 zł. Wydatki zostały zaplanowane na 
poziomie umożliwiającym realizację zadań własnych gminy z uwzględnieniem przepisów 
ustawy o finansach publicznych.  
W roku 2018  zostały zaplanowane środki na programy, projekty lub zadania finansowane z 
udziałem środków pochodzących z budżetu Unii Europejskiej:  
- „Przez górkę do sąsiada” w ramach Programu Współpracy Transgranicznej Interreg V-A 
Polska Słowacja 2014-2020 – kwota wydatków 8.904,91 zł  /dofinansowanie z UE – 
7.258,42 zł/ - kontynuacja realizacji projektu z 2017 roku 
- „Nowa jakość kształcenia w Szkole Podstawowej w Zespole Szkół nr 1 w Dukli” – kwota 
wydatków 188.461,00 zł /dofinansowanie z UE  – 176.761,00 zł/ - kontynuacja realizacji 
projektu z 2017 roku 



- „Nowa jakość kształcenia w Gminie Dukla” – kwota wydatków 133.301,25 zł 
/dofinansowanie z UE  – 129.701,25 zł/- kontynuacja realizacji projektu z 2017 roku 
-"Utworzenie nowych miejsc wychowania przedszkolnego w Przedszkolu Gminnym 
w Dukli" – kwota wydatków 524.960,90 zł /dofinansowanie z UE  – 472.464,80 zł/- 
kontynuacja realizacji projektu z 2017 roku 
- „Gminny Klub Seniora w Dukli” – kwota wydatków 302.575,00 zł /dofinansowanie z UE  
– 302.575,00 zł/ - kontynuacja realizacji projektu z 2017 roku 
W budżecie Gminy Dukla na 2018 rok zaplanowano również budowę żłobka 
samorządowego – wniosek o dofinansowanie złożony został w ramach programu 
MALUCH. W ramach wydatków inwestycyjnych oraz bieżących przewidziano nakłady na 
infrastrukturę drogową, kanalizacyjną i wodociągową. 
W budżecie na 2018 rok zaplanowane zostały wydatki z tytułu dopłaty do 1 m3 wody i 
ścieków dla mieszkańców w łącznej kwocie 545.000,00 zł. 
Zaplanowano wydatki w ramach Funduszu Sołeckiego w łącznej kwocie 516.587,52 zł. 
W projekcie uchwały budżetowej na 2018 rok zaplanowano również dotacje udzielane 
podmiotom należącym i nienależącym do sektora finansów publicznych w łącznej kwocie 
2.763.748,18 zł. 
Deficyt budżetu gminy na 2018 rok wyniesie 3.400.000,00 zł i pokryty zostanie kredytami i 
pożyczkami długoterminowymi. Deficyt budżetu stanowi 5,72% planu dochodów na 2018 
rok. 
Zaplanowane zostały przychody budżetu w wysokości 4.468.593,72 zł, z tego na pokrycie 
deficytu 3.400.000,00 zł oraz na spłatę wcześniej zaciągniętych kredytów i pożyczek w 
kwocie 1.068.593,72 zł. 
Rozchody budżetu 2018 roku opiewają na łączną kwotę 1.068.593,72 zł i wynikają z 
zawartych umów kredytowych i pożyczkowych. 
Przedstawił także uchwałę RIO pozytywnie opiniującą projekt uchwały budżetowej oraz 
uchwałę RIO pozytywnie opiniującą możliwość sfinansowania deficytu budżetowego w 
2018 roku. 
Na zakończenie wystąpienia prosił o przyjęcie uchwały budżetowej.  

 J. Dembiczak informował, że Komisja Budżetu i Finansów po zapoznaniu się z pozytywnymi 
opiniami pozostałych komisji Rady Miejskiej, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie 
uchwały budżetowej Gminy Dukla na 2018 rok. 

 J. Marszał prosił o wyjaśnienie zapisu § 13 pkt 5, który mówi, że :” Upoważnia Burmistrza Dukli do 
zmniejszania wykonania planowanych wydatków w roku budżetowym 2018 z uzyskanych 
zwrotów wydatków dokonanych w tym samym roku”.   

Skarbnik J. Bik tłumaczyła, że jeżeli są zwracane wydatki, to nie można ich traktować jako 
dochody, tylko zmniejszenie wydatków i dotyczy to tylko danego roku budżetowego. 

     Innych pytań nie było. Przewodniczący Rady A.Dziedzic poddał pod głosowanie projekt 
 
                                                   U C H W A Ł Y   Nr XLVIII/315/17 
                                                            Rady Miejskiej w  D u k l i 

z dnia 20 grudnia 2017 roku 
 

     w sprawie uchwały budżetowej Gminy Dukla na rok 2018. 
 
     Uchwałę podjęto jednomyślnie (głosowało 15 radnych). 
  Burmistrz A .Bytnar podziękował radnym za podjęcie uchwały budżetowej. 
 Następnie Skarbnik J. Bik przedstawiła treść uchwały Nr VII/11/2017 Regionalnej Izby 

Obrachunkowej z dnia 27 listopada 2017 r. w sprawie opinii o projekcie uchwały w sprawie 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Dukla na 2018 rok. 

  J. Dembiczak informował, że Komisja Budżetu i Finansów pozytywnie zaopiniowała 
przedłożony projekt uchwały w sprawie WPF Gminy Dukla.  



     Pytań nie było. Przewodniczący Rady A.Dziedzic poddał pod głosowanie projekt          
                                                          

                                                U C H W A Ł Y   Nr XLVIII/316/17 
Rady Miejskiej w  D u k l i 

z dnia 20 grudnia 2017 roku 
 
w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Dukla na lata 2018-2027. 
 
Uchwałę podjęto jednomyślnie (głosowało 15 radnych).  
 Następnie Burmistrz A. Bytnar nawiązując do kolejnego projektu uchwały informował, że 
projekt pojawił się w związku z poślizgiem czasowym, gdyż brak jest decyzji RZGW i ma to 
wpływ na termin oddania projektu na most w Nowej Wsi. Dodał, że decyzja RZGW pojawiła się 
dopiero po interwencji Sekretarz H. Cycak. Informował, że projektant deklaruje zakończenie prac 
projektowych na przełomie stycznia-lutego 2018 r. 
 J. Dembiczak przedstawił pozytywną opinię Komisji Budżetu i Finansów do projektu 
uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zaciągnięcie zobowiązania na realizację zadania pn. 
Wykonanie dokumentacji projektowej dla zadania „Remont mostu przez rzekę Jasiołka w 
miejscowości Nowa Wieś, w ciągu drogi gminnej Nr 114531R z przywróceniem pierwotnej 
nośności obiektu 30 T”. 
 Pytań nie było. Przewodniczący Rady A.Dziedzic poddał pod glosowanie projekt 
 

U C H W A Ł Y   Nr XLVIII/317/17 
Rady Miejskiej w  D u k l i 

z dnia 20 grudnia 2017 roku 
 
w sprawie wyrażenia zgody na zaciągnięcie zobowiązania na realizację zadania pn. 
„Wykonanie dokumentacji projektowej dla zadania „Remont mostu przez rzekę Jasiołka w 
miejscowości Nowa Wieś, w ciągu drogi gminnej Nr 114531R z przywróceniem pierwotnej 
nośności obiektu 30 T”.  
 
Uchwałę podjęto jednomyślnie (głosowało 15 radnych). 

 Burmistrz A. Bytnar przypomniał o podjęciu w dniu 24 listopada br. uchwały w 
sprawie wyrażenia zgody na rozpoczęcie i przeprowadzenie procedury wyboru partnera 
prywatnego do realizacji projektu pn. „Budowa oczyszczalni ścieków w Wietrznie wraz 
z kolektorem doprowadzającym ścieki na potrzeby aglomeracji Dukla i Równe”, a w dniu  
6 grudnia br. odbyło się spotkanie u Prezydenta m. Krosna w sprawie wspólnej realizacji 
kolektora tłocznego przez samorządy. Pokłosiem tej wizyty jest projekt porozumienia, w 
którym Gmina Krosno deklaruje sfinansowanie budowy kolektora na terenie Gminy Miejsce 
Piastowe ( od granicy Gminy Dukli do Głowienki). Po stronie Gminy Dukla pozostaje 
budowa kolektora z Dukli do granicy z Gminą Miejsce Piastowe.  
Przypominał, że negocjacje z Krosnem trwały długo i w rezultacie doprowadziły do w/w 
projektu porozumienia. Być może czynione do tej pory działania pomogły temu 
rozwiązaniu. Ponadto oświadczył, że był, jest i będzie zwolennikiem kolektora do Krosna, 
chociaż nie za wszelką cenę. W związku z otrzymanym projektem porozumienia został 
przygotowany projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia 
międzygminnego pomiędzy Gminą Dukla i Gminą Miasto Krosno w przedmiocie wspólnej realizacji 
inwestycji budowy kolektora tłocznego na terenie Gminy Dukla i Gminy Miejsce Piastowe. Radnych 
prosił o rozsądne podejście do tematu. 
 Z. Leńczyk informował, że Komisja Rozwoju Gospodarczego i Środowiska 
pozytywnie zaopiniowała przedłożony projekt uchwały. 
 Przewodniczący Rady A.Dziedzic w uzupełnieniu dodał, że Rada stoi przed nową 
propozycją, ale uchwałę o budowie oczyszczalni ścieków i kolektora w formule partnerstwa 
publiczno-prywatnego pozostawia się otwartą. Tłumaczył, że jeżeli porozumienie z 



Krosnem będzie korzystne dla mieszkańców, to będzie realizowane, jeżeli  nie – to będzie 
realizowana w/w uchwała. 
Pytań nie było. Przewodniczący Rady A.Dziedzic poddał pod głosowanie projekt 
 
 

U C H W A Ł Y   Nr XLVIII/318/17 
Rady Miejskiej w  D u k l i 

z dnia 20 grudnia 2017 roku 
 

w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia międzygminnego pomiędzy Gminą 
Dukla i Gminą Miasto Krosno w przedmiocie wspólnej realizacji inwestycji budowy 
kolektora tłocznego na terenie Gminy Dukla i Gminy Miejsce Piastowe. 
 
Uchwałę podjęto większością głosów: 13 głosów „za” przy 2 wstrzymujących się (głosowało 15 
radnych). 

 Następnie Skarbnik J. Bik informowała, że pismem z dnia 22 listopada 2017 r. 
Krajowy Ośrodek Wsparcia Rolnictwa wystąpił z wnioskiem o przyjęcie uchwałą Rady 
Miejskiej w Dukli wzoru formularzy deklaracji podatkowej na podatek leśny, rolny i od 
nieruchomości, a dotyczącej nieruchomości będących w ich zasobie. Możliwość ustalenia 
wzoru formularzy deklaracji podatkowych wynika z art. 6 ust. 9 ustawy z dnia 30 
października 2002 r. o podatku leśnym (Dz. U. z 2017 r., poz. 1821), art. 6a ust.11 ustawy z 
dnia 15 listopada 1984 r. o podatku rolnym (Dz. U. z 2017 r., poz. 1892) oraz art. 6 ust.13 
ustawy z dnia 12 stycznia 1991 r. o podatkach i opłatach lokalnych (Dz.U. z 2017 r., poz. 
1785 z późniejszymi zmianami). 
Niniejsza uchwała stanowi akt prawa miejscowego i wchodzi w życie po jej uchwaleniu 
oraz po upływie czternastu dni od dnia jej ogłoszenia w Dzienniku Urzędowym 
Województwa Podkarpackiego. Mając na uwadze, że rok podatkowy rozpoczyna się 1 
stycznia, uzasadnionym jest obowiązywanie uchwały od 1 stycznia 2018 r. 
 T.Belcik informowała, że Komisja Kultury, Oświaty, Zdrowia i Spraw 
Obywatelskich pozytywnie zaopiniowała przedłożony projekt uchwały. 
Pytań nie było. Przewodniczący Rady A.Dziedzic poddał pod głosowanie projekt 
 

U C H W A Ł Y   Nr XLVIII/319/17 
Rady Miejskiej w  D u k l i 

z dnia 20 grudnia 2017 roku 
 

w sprawie określenia wzoru formularzy deklaracji na podatek leśny, rolny i od nieruchomości 
dla Krajowego Ośrodka Wsparcia Rolnictwa. 
 
Uchwałę podjęto jednomyślnie (głosowało 15 radnych). 
 Sekretarz H. Cycak nawiązując do kolejnego projektu uchwały w sprawie zmian Statutu 
Gminy Dukla wyjaśniała, że zmienione zostały nazwy jednostek organizacyjnych gminy, stąd tez 
zachodzi konieczność zmiany załącznika do Statutu. 
 T.Belcik informowała, że Komisja Kultury, Oświaty, Zdrowia i Spraw Obywatelskich 
pozytywnie zaopiniowała przedłożony projekt uchwały.  
Pytań nie było. Przewodniczący Rady A.Dziedzic poddał pod głosowanie projekt 

 
 

U C H W A Ł Y   Nr XLVIII/320/17 
Rady Miejskiej w  D u k l i 

z dnia 20 grudnia 2017 roku 
 

w sprawie uchwalenia zmian Statutu Gminy Dukla. 



 
Uchwałę podjęto jednomyślnie (głosowało 15 radnych). 
 Po tej części obrad Przewodniczący Rady A.Dziedzic ogłosił przerwę na pracę 
Komisji Kultury, Oświaty, Zdrowia i Spraw Obywatelskich celem zaopiniowania planu 
pracy Komisji Rozwoju Gospodarczego i Środowiska oraz planu pracy Rady Miejskiej w 
Dukli na 2018 rok. 
 Po przerwie wznowiono obrady. T.Belcik informowała, że wszystkie komisje Rady 
Miejskiej opracowały plany pracy na 2018 rok z podziałem na cztery kwartały. Na ich 
podstawie opracowany został plan pracy Rady Miejskiej, ale jeżeli pojawią się nowe zadania 
leżące w gestii komisji i Rady to będą one realizowane. 
Przedstawiła pozytywną opinię do czterech projektów uchwał w sprawie zatwierdzenia 
planów pracy oraz do projektu uchwały w sprawie uchwalenia planu pracy Rady Miejskiej. 
Pytań nie było. Przewodniczący Rady A.Dziedzic poddawał kolejno pod głosowanie 
projekty uchwał w w/w sprawach. 
 

U C H W A Ł Ę   Nr XLVIII/321/17 
Rady Miejskiej w  D u k l i 

z dnia 20 grudnia 2017 roku 
 

w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Dukli na 2018 
rok 
podjęto jednomyślnie (głosowało 14 radnych). 
 
 

U C H W A Ł Ę   Nr XLVIII/322/17 
Rady Miejskiej w  D u k l i 

z dnia 20 grudnia 2017 roku 
 

w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Kultury, Oświaty, Zdrowia i Spraw 
Obywatelskich Rady Miejskiej w Dukli na 2018 rok 
 
podjęto jednomyślnie (głosowało 14 radnych). 
 
 

U C H W A Ł Ę   Nr XLVIII/323/17 
Rady Miejskiej w  D u k l i 

z dnia 20 grudnia 2017 roku 
 
w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Budżetu i Finansów Rady Miejskiej w Dukli na 
2018 rok 
podjęto jednomyślnie (głosowało 14 radnych). 
 
 

U C H W A Ł Ę   Nr XLVIII/324/17 
Rady Miejskiej w  D u k l i 

z dnia 20 grudnia 2017 roku 
 

w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rozwoju Gospodarczego i Środowiska Rady 
Miejskiej w Dukli na 2018 rok 
podjęto jednomyślnie (głosowało 14 radnych). 
 
 

 



U C H W A Ł Ę   Nr XLVIII/325/17 
Rady Miejskiej w  D u k l i 

z dnia 20 grudnia 2017 roku 
 

w sprawie uchwalenia planu pracy Rady Miejskiej w Dukli na 2018 rok 
 
podjęto jednomyślnie (głosowało 14 radnych). 
 
Ad.7 
 Odpowiedzi na zapytania i wnioski radnych udzielał Burmistrz A. Bytnar. J. Marszałowi 
odpowiedział, że wniosek przyjmuje do realizacji, ale to drzewo, które uśmierciło kierowcę rosło w 
parku. Informował, że Tarnowscy mają decyzję Wojewódzkiego Konserwatora Przyrody na 
wycinkę, ale widocznie to drzewo nie podlegało jej. Oświadczył, że jeżeli na działkach gminy są 
drzewa grożące powaleniem to są usuwane siłami OSP lub pielęgnowane. Zapewnił, że wystąpi z 
wnioskiem, żeby zwrócono uwagę na pielęgnację drzew i zabezpieczono to co możliwe. 
B. Goczowi odnośnie uruchomienia oświetlenia ulicznego w Zyndranowej odpowiedział, że dołoży 
wszelkich starań, żeby lampy zaświeciły się jak najszybciej. Tłumaczył, że jeżeli jest tylko 
rozbudowa oświetlenia i jest już licznik, to lampy zaświecą od razu, a jeżeli buduje się nowe 
oświetlenie, to zawarcie umów trwa długo i dlatego, mimo, że lampy są podwieszone to nie świecą. 
B. Płóciennikowi odpowiedział, że nic mu nie wiadomo na temat zjazdów z drogi ekspresowej S19 
w Zawadce Rymanowskiej. Będzie to wiadomo dopiero, gdy będzie projekt tejże drogi. 
Oświadczył, że z posiadanych przez niego informacji wynika, że węzeł komunikacyjny będzie w 
Zboiskach i Tylawie. Na pytanie, czy można budować budynki mieszkalne w Zawadce 
Rymanowskiej odpowiedział, że tereny pod budownictwo są określone w miejscowym planie 
zagospodarowania przestrzennego i tylko tam można budować, gdzie dopuszcza plan. 
 T.Belcik odpowiedziała B. Płóciennikowi, że Komisja Kultury, Oświaty, Zdrowia i Spraw 
Obywatelskich nie ma takich możliwości, aby dofinansować działalność kulturalną na wsi. 
Informowała, że to Komisja Budżetu i Finansów ma takie możliwości – zatwierdza środki 
funduszu soleckiego, które Zawadka Rymanowska też ma. Podkreślała, że Komisja Kultury, 
Oświaty, Zdrowia i Spraw Obywatelskich dba o środki na działalność kulturalną i w budżecie 
gminy znajdują się środki na wspieranie inicjatyw kulturalnych , ale zespół taki jak „Tereściacy” 
nie może ubiegać się o środki, ale ma możliwość wejścia w struktury Stowarzyszenia „Karpatka”, 
które działa w Zawadce Rymanowskiej i opracowanie projektu na dofinansowanie działalności. 
Jako przykład podała Stowarzyszenie „Razem Lepiej” działające w Nowej Wsi, którego wniosek 
się zakwalifikował i otrzymano kwotę 20.000 zł. Ze swej strony deklarowała pomoc w 
przygotowaniu dokumentów do rejestracji. 
 E. Kaczmarska-Więckowska stwierdziła, że sołtysowi B. Płóciennikowi chodziło o świetlicę, 
którą może sfinansować gmina. Jeżeli chodzi o zespół „Tereściacy” to jest on zespołem 
prywatnym, stroje są prywatne. Informowała, ze Stowarzyszenie „Karpatka” napisało projekt do 
LGD „Kraina Nafty” i otrzymało dofinansowanie w kwocie 19.400 zł na zakup instrumentów 
muzycznych. Dodała, że Stowarzyszenie regularnie pisze wnioski i zawsze dwa wnioski otrzymują 
dofinansowanie po połowie potrzeb. Jej zdaniem odsyłanie do pisania wniosków jest niezasadne, 
bo chcąc zabezpieczyć wszystkie potrzeby, to trzeba byłoby pisać więcej wniosków, a tym samym 
inne podmioty zostałyby pozbawione dofinansowania. 
 
Ad.8 
 Skarbnik J. Bik przypominała, że 15 stycznia mija termin składania deklaracji na podatek 
rolny i leśny, a 31 stycznia – na podatek od nieruchomości przez organizacje działające jako 
stowarzyszenia. 
 J. Dembiczak nawiązując do odpowiedzi T.Belcik stwierdził, że nieprawdą jest, że Komisja 
Budżetu i Finansów ma środki na działalność kulturalną. Ona obraduje na tematy finansowe i 
opiniuje wnioski Burmistrza. 
Z okazji zbliżających się Świat Bożego Narodzenia złożył wszystkim serdeczne życzenia. 
 Zastępca Burmistrza E. Wróbel prosiła sołtysów o rozplakatowanie informacji, które rozdała 
o trwającej od 18 grudnia do 19 stycznia 2018 r. rekrutacji do Klubu Seniora w Dukli. 



 B. Płóciennik prosił o interwencję w sprawie uruchomienia oświetlenia ulicznego w 
Zawadce Rymanowskiej przy okazji czynienia starań o zafunkcjonowanie oświetlenia w 
Zyndranowej. 
Informował również o występie zespołu „Tereściacy” na Centralnych Targach Rolniczych w 
podwarszawskim Nadarzynie, który promował Gminę Dukla.  
 Burmistrz A. Bytnar z okazji zbliżających się Świąt Bożego Narodzenia życzył wszystkim 
zdrowych, wesołych Świąt oraz szczęśliwego Nowego Roku. 
 Również Przewodniczący Rady A.Dziedzic życzył wszystkim spędzenia Świąt Bożego 
Narodzenia w miłej atmosferze i szczęśliwego Nowego Roku 2018. 
 
Ad.9 
 W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodniczący Rady A.Dziedzic zamknął 
XLVIII sesję Rady Miejskiej o godz. 14 10 . 
 
 
Protokołowała: 
 
Zdzisława Skiba 

  
 

 
 
 

 
 
 
 

 
 


